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Ambasadorul Franţei, Philippe Gustin, a vorbit vineri seara, la Gândul Live, despre cei
7.000 de medici români care lucrează în Franţa începând cu 2007, spunând că „aceasta
este Europa, cu circulaţia persoanelor, cu riscul pentru România de a pierde elite, de a
pierde profesionişti din domeniul sănătăţii de care ţara are nevoie”.

  

„Ştiţi exact cât câştigă oficial un medic aici în România, în Franţa el este mult mai bine plătit.
Cred că România trebuie să gestioneze această problemă a medicilor, pentru că în Franţa,
avem nevoie de aceşti medici, pentru că avem o demografie medicală care este catastrofală. Şi
ştiţi că studiile de medicină durează minim 10 sau 12 ani. Pentru a deveni medic este nevoie de
10 ani. Deci avem şi o evoluţie a profesiei de medic în Franţa. Tinerii medici care ies de pe
băncile facultăţii nu mai vor să lucreze la ţară sau în spitalele publice, iată de ce avem, din
păcate, nevoie să importăm personal medical. Şi alte ţări au astăzi aceeaşi problemă ca noi,
Marea Britanie, de pildă”, a spus Philippe Gustin.

  

Pe de altă parte, el a arătat că deschiderea Franţei pentru medicii români echivalează şi cu o
deschidere similară pentru romi, dar spre deosebire de medici aceştia din urmă nu vin
întotdeauna în Franţa doar să muncească, ajungând deseori să locuiască în tabere ridicate
ilegal, de unde sunt evacuaţi şi uneori expulzaţi înapoi în România. 

  

„Este un subiect extrem de complicat, foarte dificil. Nu există o soluţie miraculoasă, altminteri
am fi găsit-o de mult. Cred că politica ce a fost făcută la nivel bilateral, între Franţa şi România,
a permis abordarea acestui subiect cu obiectivitate. Este un subiect care nu trebuie să fie doar
franco-român. Trebuie şi ca mentalităţile să se schimbe aici în România în ceea ce priveşte
această etnie romă, şi trebuie să încercăm să găsim şi o soluţie europeană. Iată de ce aici am
propus colegilor mei europeni şi reprezentanţilor guvernului român să ne întâlnim în mod
constant pentru a încerca să găsim soluţii şi proiecte, ca de pildă cazul proiectului Ferentari,
care nu se adresează doar romilor, ci populaţiei defavorizate, căci în definitiv adevărata
problemă este legată nu de etnie, ci de starea de precaritate a populaţiei. Soluţiile sunt deja
cunoscute, ele se bazează pe educaţie, sănătate, acces la locuri de muncă şi locuinţe. Toată
lumea le cunoaşte. Cred că trebuie mai întâi să înţelegem bine ceea ce se întâmplă. Majoritatea
acestor oameni săraci care se află în Franţa, în Marea Britanie sau în celelalte ţări europene
sunt victime. Sunt victime ale reţelelor de trafic de fiinţe umane, este noua sclavie a secolului
21. Ei sunt victimele reţelelor care-i exploatează pentru cerşetorie, furt, prostituţie. Aşa că
trebuie să avem o reacţie, mai întâi o reacţie poliţienească şi judiciară; iar dacă urmăriţi
actualitatea în activitatea de jurnalist, aţi văzut că am avut chiar ieri condamnări pentru membrii
unei reţele de proxenetism care-i exploata pe aceşti oameni. Iar pe de altă parte este nevoie de
o abordare de incluziune socială pentru cei care vor să se integreze în Franţa. Iar aici e nevoie
de o reacţie care presupune din nou acces la educaţie pentru copii, la locuinţe şi locuri de
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muncă pentru părinţi. Iar aceste două reacţii trebuie să fie coordonate”, a afirmat diplomatul
francez.
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